

# 生命的重塑 – 來吧！我們歸向耶和華 (何西阿)

## Reshape of Life – Come! Let Us Return To The Lord (Hosea)

13-14/10/2018

何 6 : 1-3    Hos 6:1-3

*“Come, and let us return to the LORD; For He has torn, but He will heal us; He has stricken, but He will bind us up. After two days He will revive us; On the third day He will raise us up, That we may live in His sight. Let us know, Let us pursue the knowledge of the LORD. His going forth is established as the morning; He will come to us like the rain, Like the latter and former rain to the earth.” (Hosea 6:1–3, NKJV)*

「來吧，我們歸向耶和華！他撕裂我們，也必醫治；他打傷我們，也必纏裹。過兩天他必使我們甦醒，第三天他必使我們興起，我們就在他面前得以存活。我們務要認識耶和華，竭力追求認識他。他出現確如晨光；他必臨到我們像甘雨，像滋潤田地的春雨。」  
(何西阿書 6:1-3)

何西阿—北國以色列的先知 Hosea – prophet of the northern Kingdom Israel

見證以色列的敗亡 witnessed the decline and end of the northern Kingdom

敗亡的原因 – 無知地離棄深愛她的主

Cause of destruction – ignorantly leave her loving Lord

何西阿中的神學難題 Problem in interpreting book of Hosea :

為何上帝要他娶一個淫婦為妻(何 1:2) ?

Why God told Hosea to marry Gomer, a woman of harlotry? (Hos 1:2)

兩種解法：

- 1) 歌蔑後來才不忠
- 2) 何西阿娶她時，她已是淫婦

Two interpretations:

- 3) Gomer was pure when she married Hosea but later proved unfaithful
- 4) Gomer was a harlot when the prophet married her.

歌蔑對何西阿不忠 vs 以色列人對主不忠

Gomer was unfaithful to Hosea vs Israelites were unfaithful to the Lord

遭到主的審判和離棄 Judgement from God

歌蔑生了三孩子 (二男一女) Gomer gave birth to three children (2 son and 1daughters):

- 1) Jezreel (1:4) – means “ God scatters” 耶斯列 (何 1:4) – 上帝驅散
- 2) Lo-Ruhamah (1:6) – means no love/mercy 羅·路哈瑪 (何 1:6) – 不蒙憐憫
- 3) Lo-Ammi (1:9) – means “not my people” (cf. 2:4) 羅·阿米 (何 1:9) – 非我子民 (參何 2:4)

**來吧！我們歸向耶和華！ COME! LET US RETURN TO THE LORD!**

**1. 因這祂是生命與祝福的本源 BECAUSE HE IS THE SOURCE OF LIFE AND BLESSINGS**

**問題的癥結 THE PROBLEM**

- 沒有真正認識主，也沒有真正的愛主

- Not Truly Love God 沒有真正的愛主

## 無知 Ignorant - 沒有真正認識主 Not Really Know God

*“my people are destroyed from lack of knowledge. “Because you have rejected knowledge, I also reject you as my priests; because you have ignored the law of your God, I also will ignore your children.” (Hosea 4:6, NIV)*

「我的民因無知識而滅亡。你棄掉知識，我也必棄掉你，使你不再給我作祭司。你既忘了你上帝的律法，我也必忘記你的兒女。」 (何西阿書 4:6)

以色列民拜巴力、亞舍拉 Israelites worship Baal and Asherah

*“Come, and let us return to the LORD; For He has torn, but He will heal us; He has stricken, but He will bind us up. After two days He will revive us; On the third day He will raise us up, That we may live in His sight. Let us know, Let us pursue the knowledge of the LORD. His going forth is established as the morning; He will come to us like the rain, Like the latter and former rain to the earth.” (Hosea 6:1–3, NKJV)*

「來吧，我們歸向耶和華！他撕裂我們，也必醫治；他打傷我們，也必纏裹。過兩天他必使我們甦醒，第三天他必使我們興起，我們就在他面前得以存活。我們務要認識耶和華，竭力追求認識他。他出現確如晨光；他必臨到我們像甘雨，像滋潤田地的春雨。」 (何西阿書 6:1-3)

⇒ Don't be ignorant, He is the realy source of life and blessings 不要無

知，祂是生命與祝福的根源

## 2. 因為祂對你有說不盡的恩情 BECAUSE HE HAS ENDLESS GRACE ON YOU

「以色列年幼的時候，我愛他，就從埃及召出我的兒子來。」(何西阿書 11:1)

*“When Israel was a child, I loved him, and out of Egypt I called my son.”* (Hosea 11:1, NIV)

「自從你出埃及地以來，我就是耶和華—你的上帝。在我以外，你不可認識別神；除我以外並沒有救主。」(何西阿書 13:4)

*“But I have been the LORD your God ever since you came out of Egypt. You shall acknowledge no God but me, no Savior except me.”* (Hosea 13:4, NIV)

⇒ Don't be ungrateful, He had endless grace upon you 不要忘恩，  
祂對你有說不盡的恩情

### 3. 因為祂實在深深愛你 **BECAUSE HE REALLY DEEPLY LOVES YOU**

「以法蓮哪，我怎能捨棄你？以色列啊，我怎能棄絕你？ ...」(何西阿書 11:8 上)

*“How can I give you up, Ephraim? How can I hand you over, Israel? ..”* (Hosea 11:8a, NIV)

Hosea bought Gomer back 何西阿買贖歌蔑回來

上帝吩咐何西阿要再去愛這已跟隨情夫的婦人(淫婦)，顯然歌蔑已被沒為奴，何西阿用十五舍客勒銀子和一賀梅珥半的大麥將她贖回。(何 3:1-2)

God told Hosea to go and love the woman of adultery again; Gomer had evidently become a slave, Hosea ransomed her with 15 pieces of silver and one and a half homer of barley. (Hos 3:1-2) <sup>1</sup>

---

<sup>1</sup> 一般買一個奴隸的價錢(出 21:32)是 30 舍客勒

祂要徹底赦免你 He is to forgive you and accept you

⇒ Don't hurt Him, He deeply loves you to the end 不要傷祂的心，祂實在深深愛你

## CONCLUDING 結語

來吧！我們歸向耶和華！ **Come! Let us come to the Lord!**

✚ **Don't be ignorant, He is the source of life and blessings** 不要無知，祂是生命與祝福的根源

✚ **Don't be ungrateful, He had endless grace upon you** 不要忘恩，祂對你有說不盡的恩情

✚ **Don't hurt Him, He really loves you to the end** 不要傷祂的心，祂實在深深愛你

*我們務要認識耶和華，竭力追求認識祂。 Let us know, let us pursue the knowledge of the lord*

-----  
Responding Song: "Knowing You Jesus" 「認識你」  
(<https://www.youtube.com/watch?v=pTTISx6zXio>)

經文:

何6：1-3

問題討論：

- 1· 上帝叫何西阿的娶歌蔑這個不忠女子為妻，後來又將她贖回，你如此對神加增了甚麼認識？
- 2· 為甚麼我們務要竭力認識神？
- 3· 怎樣可以更深地認識神？